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Döntetlennel „tér pihenőre”
a Szuperliga
A Kolozsvári Universitatea–
Argeș mérkőzés 1-1-re, a 
Botoșani–Hermannstadt talál-
kozó pedig 0-0-ra végződött 
hétfőn a hazai élvonalbeli lab-
darúgó-bajnokság 18. fordu-
lójában. Ez volt az utolsó két 
találkozó a hétvégén kezdődő 
világbajnokság miatt beikta-
tott szünet előtt. A decemberi 
folytatásig így a Konstancai 
Farul 41, a Kolozsvári CFR 34, 
a Rapid 33, a Craiovai Uni-
versitatea 31, a Hermannstadt 
27, az FCSB pedig 26 ponttal 
„pihen” az összetett első 
hat helyén. A Petrolul 26, a 
Sepsi OSK 25 pontról várják a 
folytatást.
 
Magyarország nem jut be
a nyolc közé
Magyarország női kézilab-
da-válogatottja 30–25-re 
kikapott Svédországtól az 
Európa-bajnoki középdön-
tő ljubljanai csoportjának 
hétfői játéknapján, ezzel pedig 
eldőlt, hogy a 11. vagy a 12. 
helyen zárja majd a tornát. 
A magyarok – akik a legjobb 
nyolc közé jutást tűzték ki 
célul a kontinensviadal előtt 
–, mint ismeretes, nem vittek 
magukkal pontot a közép-
döntőbe, ahol a dánoktól és a 
svédektől elszenvedett vereség 
miatt továbbra is nulla ponttal 
sereghajtók. A mai utolsó 
fordulóban a társházigazda 
Szlovénia lesz az ellenfelük 
16.30-tól. Norvégia már bebiz-
tosította legjobb négy közé ju-
tását – ma az összetettben 
második helyen álló Dániával 
játszik rangadót. A másik 
ágon Románia lapzártánk 
után Montenegróval mérkő-
zött meg, ma 16.30-tól pedig 
Németország lesz az ellenfél.
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Fegyverszünetet kért az Ukraj-
nában háborúzó felektől Gian-

ni Infantino a legfejlettebb álla-
mokat és a legnagyobb feltörekvő 
országokat tömörítő G20-csoport 
indonéziai csúcstalálkozóján. A 
Nemzetközi Labdarúgó-szövet-
ség (FIFA) elnöke szeretné, ha a 
hétvégén kezdődő futball-világ-
bajnokság alkalmával, legalább 
egy hónapig tűzszünet lenne az 
oroszok és az ukránok között. 
„Arra kérem önöket, hogy fon-
tolják meg a fegyverszünetet egy 
hónapra. Vagy legalább egy hu-
manitárius folyosót nyissanak, 
de bármi jó lenne, ami a békéhez 
vezető párbeszédet elősegítené. 
Önök a világ vezetői, önök ké-
pesek befolyásolni a történelem 
alakulását” – fogalmazott Infan-
tino. Megjegyezte: nem naivak, 
hogy azt gondolják, a labdarúgás 
megoldhatja a világ problémáit, 
de a futball a „jó ereje”. „Oroszor-
szág volt a házigazdája a legutób-
bi, 2018-as világbajnokságnak, 

Ukrajna pedig Portugáliával és 
Spanyolországgal együtt pályá-
zik a 2030-as tornára. Talán az öt 
nap múlva kezdődő idei vb pozi-
tív irányba mozdíthatja el helyze-
tet. (...) A labdarúgás és a világ-
bajnokság egy egyedi platformot 
kínál önöknek és a világnak az 
egység és a béke megteremtésé-
hez. Használjuk ki ezt a lehető-
séget, és tegyünk meg mindent 
annak érdekében, hogy a konfl ik-
tus rendeződhessen” – mondta 
az 52 éves svájci–olasz sportdip-
lomata Baliban, ahol Oroszor-
szágot a külügyminiszter képvi-
seli a csúcstalálkozón. Infantino 
kiemelte, hogy a labdarúgás a 
szenvedélyről, a befogadásról, a 
toleranciáról és az oktatásról szó.

A FIFA-vb vasárnap kezdődik a 
házigazda Katar és Ecuador mér-
kőzésével. Oroszországot, mint 
ismeretes, kizárták a selejtezők-
ből az Ukrajna ellen indított fegy-
veres támadás szankciójaként. 
Ukrajna végigjátszotta a kvalifi -
kációs szakaszt, de nem váltott 
jegyet a seregszemlére.

Felkérés tűzszünetre

A ROMÁN JÉGKORONGSZERVEZET FELRÚGTA MEGÁLLAPODÁSÁT A SPORTMINISZTÉRIUMMAL

„Félresiklott” a hokiszövetség
Tovább dagad a hokibotrány: 
a Román Jégkorongszövetség 
egyoldalúan szerződést bon-
tott a Novák Eduárd vezette 
sportminisztériummal, és 
ezzel lemondott a költségve-
tési támogatásról.
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E gyoldalúan szerződést bon-
tott a Román Jégkorong-
szövetség (FRHG) a sport-

minisztériummal, és ezzel 
lemondott a költségvetési tá-
mogatásról. A döntés előzmé-
nye, hogy a Novák Eduárd ve-
zette szaktárca felfüggesztette a 
sportági szövetség szeptemberi 
tisztújító küldöttgyűlésén ho-
zott határozatok hatályát.

Az FRHG tegnap közölte, hogy 
a szerződésbontásról hétfőn tájé-
koztatta a sportminisztériumot. 
Arról is tájékoztatott, hogy fel-
lebbezést nyújtott be a szövetség 
szeptemberi küldöttgyűlésén ho-
zott határozatokat felfüggesztő 
sportminisztériumi döntés ellen. 
A jégkorongszövetség közlemé-
nye szerint a sportminisztéri-
um idei költségvetésében közel 
580 ezer eurót irányoztak elő az 
FRHG tevékenységének fi nan-
szírozására. A tárcával kötött 
szerződés szerint a szövetségnek 
10 százalékos társfi nanszírozást 
kellett biztosítania, de eddig az 
éves támogatás 50 százalékánál 
nagyobb összeget fordított saját 
bevételeiből a sportág fejleszté-
sébe. „Tisztában vagyunk azzal, 
hogy ez a döntés nagy hatással 
lesz a szövetség munkájára, de 
mi ebben a szélsőséges formában 
tiltakozunk a sportminisztérium-

nak az FRHG munkájába való tör-
vénytelen és erősen átpolitizált 
beavatkozása ellen. Döntésünk 
újabb vészjelzés arról, ahogyan a 
sportminisztérium megpróbálja a 
Román Jégkorongszövetséget No-
vák Eduárd miniszter közvetlen 
alárendeltségébe tartozó részleg-
gé alakítani” – olvasható a köz-
leményben. A szövetség szerint a 
Hargita és Kovászna megyei jég-
korongklubok több játékosa be-
jelentette, hogy a továbbiakban 
nem szerepel a válogatottakban, 
ami a nemzetközi szervek részé-
ről szankciókat vonhat maga 
után, az FRHG tevékenysége pe-
dig ellehetetlenült a „panaszok 
és az ellenőrzések” miatt. „To-
vábbra is várjuk Nicolae Ciucă 
miniszterelnök válaszát a novem-

ber 4-ei nyílt levelünkre, amely-
ben jeleztük, hogy a sportminisz-
térium a hatáskörével visszaélve 
az FRHG jelenlegi vezetőségének 
eltávolítására törekszik” – zárta 
közleményét a szövetség.

Aggasztó kilátások
A közlemény többesszámot hasz-
nál ugyan, de a szövetség vezető-
tanácsi ülésén a szerződésbontás 
kérdése nem került napirendre. 
Így például Hodos László, az 
FRHG elnökségi tagja tegnap 
lapunktól értesült a szövetség 
döntéséről. Mint mondta: lehet-
séges, hogy a vezetőség többi tag-
ját megkérdezték, ő viszont nem 
kapott erről hivatalos értesítést. A 
román bajnok és Erste Liga-cím-
védő Csíkszeredai Sportklub 

vezetője aggódik, hiszen mint 
kiemelte: a sportminisztériumtól 
kapott támogatásból fi nanszíroz-
ták a válogatottak tevékenységét. 
„Mi lesz a kiszállásokkal? Hon-
nan lesz pénz? Attól félek, hogy 
nehogy leállítsák a bajnokságo-
kat. Remélem, ez nem következik 
be” – mondta Hodos. Megjegyez-
te, a nemzetközi szövetséggel 
való viszonyukat ugyan nem be-
folyásolja a sportminisztérium-
hoz fűződő viszonyuk, ugyanak-
kor Romániában látható például 
a korcsolyasporton, hogy mi tör-
ténik, ha nincs működő szövet-
ség és minisztériumi támogatás.

Többsíkú konfl iktus
A sportminisztérium, mint isme-
retes, többek között amiatt füg-
gesztette fel az FRHG szeptember 
15-i tisztújító közgyűlésén – ahol 
Alexandru Hălăuca újabb elnöki 
mandátumhoz jutott – hozott ha-
tározatokat, mert a 2021–2022-es 
idény bajnokságaiban szereplő 
25 egyesület közül 12 nem kapott 
szavazati jogot, csak két buka-
resti és a galaci egyesület képvi-
selői voksolhattak. A szövetség 
tartozásra hivatkozva vonta meg 
a szavazati jogot egyes klubok-
tól, ugyanakkor volt olyan klub 
is, amelyik szavazhatott, pedig 
tartozása volt, és olyan klub is, 
amelyik úgy kapott szavazati jo-
got, hogy nem vett részt az előző 
idény semmilyen versenyében. 
A határozatok felfüggesztését a 
székelyföldi klubok peres úton 
is kezdeményezték. A marosvá-
sárhelyi táblabíróság azonban 
nem tartotta illetékesnek magát 
az ítélkezésre, és október 21-én a 
bukaresti törvényszékre utalta át 
az ügyet.
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Nem tudni, miből fogják fi nanszírozni a válogatott tevékenységét


